
RAAD VOOR EUROPESE ZAKEN 

Ir. 9324 

Notulen van de vergadering gehouden 
op dinsdag 10 juni 1980 in het Catshuis van 

10.00 tot 11.00 uur 

Aanwezig: minister-president Van Agt, de ministers 
Van Aardenne, De Koning en Van der Stee 
alsmede staatssecretaris Van der Mei. 

Voorts zijn aanwezig de heren Van Berckel (BuZa), 
Boele (EZ), Marges (AZ), Posthumus Meyjes (BuZa), 
Rutten (PV-EG), Wellink (Fin) en De Zeeuw (L & V) 

Secretaris : drs. J.W. Holtslag (wnd) 
Adjunct-secretaris: mr. drs. K.P. Rade 

jt. Notulen van de vergadering van 25 april 1980 (nr. 9226). 

De notulen worden ongewijzigd goedgekeurd. 
2. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

3.. Voorbereiding van de Europese Raad van 12 en 13 juni 1980 
te Venetië (Brief van staatssecretaris van Buitenlandse 
Zaken d.d. 9 juni 1980, nr. DIE-158884, met bijlagen). 

De minister-president verwacht dat het zwaarte
punt van de besprekingen tijdens de a.s. Europese Raad 
zal liggen bij de Midden-Oosten-problematiek. Hij stelt 
voor snel de andere punten voor te bereiden, en als 
eerste de economische en sociale situatie in de Gemeen
schap aan de orde te stellen. 
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Minister Van der Stee deelt mee dat het commissie
document over dit onderwerp door de Eco-Fin-Raad van 
9 juni is besproken. In het algemeen kon men zich met de 
inhoud ervan verenigen. Wel is o.a. door Nederland naar 
aanleiding van het onderdeel gewijd aan de economische 
situatie naar voren gebracht dat de indruk vermeden dient 
te worden dat het financieringstekort in 1981 verder zal 
kunnen oplopen. Ten aanzien van het onderdeel gewijd aan 
de sociale situatie heerste in het algemeen het gevoel 
dat de voorspellingen en suggesties met betrekking tot de 
werkgelegenheid nog te optimistisch zijn gesteld. Hier 
moet grote voorzichtigheid worden betracht. 

De heer Rutten merkt op dat een onderscheid dient 
te worden gemaakt tussen het commissiedocument voor de 
Eco-Fin-Raad en de ontwerp-conclusies van het voorzitter
schap voor de Europese Raad, hoewel de opmerkingen van 
minister Van der Stee voor beide stukken relevant zijn. 

De heer Wellink acht het raadzaam tijdens de 
Europese Raad geen opmerking te maken over de vijfde 
alinea van de concept-conclusie over dit onderwerp, 
aangezien deze materie wellicht te veel technische aspecten 
vertoont om op een dergelijk niveau met vrucht te worden 
besproken. 

Staatssecretaris Van der Mei stemt hiermee in. 
In de conclusies van de Coördinatie Commissie wordt de 
aandacht gevestigd op deze alinea enkel omdat er sprake 
was van enige onduidelijkheid omtrent de juiste inter
pretatie ervan. 

Minister Van Aardenne stemt geheel in met de 
eerste opmerking van minister Van der Stee. Inderdaad 
dient vermeden te worden dat het financieringstekort 
verder toeneemt. 

De minister-president stelt voor de conclusie over 
de economische en sociale situatie in de Gemeenschap te 
aanvaarden met dien verstande dat de delegatie zal voor
komen dat de indruk kan ontstaan dat een vergroting van 
het financieringstekort voor 1981 mogelijk zou zijn. (Zie conclusie 3g). 

De raad kan zich hiermee verenigen. 

De minister-president informeert naar het verloop 
van de besprekingen welke het Monetair Comité op 5 juni 
aan dit onderwerp heeft gewijd. 

Minister Van der Stee deelt mee dat een omvang
rijk stuk aan dit onderwerp is gewijd. De conclusie van 
de besprekingen hierover luidde dat het probleem van de 
recycling van oliegelden nadere bestudering behoeft. 
Verder werd benadrukt dat met name reeds bestaande 
financiële instellingen een grote rol moeten krijgen 
bij het formuleren van een oplossing. Het Monetair Comité 



Zeer Geheim REZ 10 juni 1980 
(Pt. 3) 

besloot tevens om vijf deelproblemen verder uit te 
diepen, en wel de recycling binnen de Gemeenschap, 
de mechanismen van de recycling ten opzichte van derde 
landen, de financiering van aanpassingen met betrekking 
tot deze landen, driehoeksfinanciering en het kosten
aspect. Uit het feit dat het Monetair Comité zich nader 
over deze onderwerpen zal gaan buigen mag echter 
geenszins worden afgeleid dat terzake ook besluiten 
zullen worden genomen. Spreker merkt verder nog op dat 
het prille stadium waarin de werkzaamheden zich bevinden 
besluitvorming tijdens de a.s. Europese Raad minder wen
selijk maakt. 

De minister-president informeert in dit licht of 
de gebruikte formulering aan het slot van de conclusie 
van de Coördinatie Commissie van 3 juni over dit onder
werp - "de behandeling van het onderwerp door de 
Europese Raad zou echter beperkt dienen te blijven tot 
een algemene oriëntatie" - wellicht toch nog te affirmatief 
is gesteld. 

Minister Van der Stee verklaart zich wel met deze 
formulering te kunnen verenigen. 

De heer Wellink deelt nog mee dat tijdens de verga
dering van het Monetair Comité is gebleken dat de ge
ruchten omtrent een mogelijk Frans initiatief ter hervor
ming van het internationale monetaire stelsel ongegrond 
zijn. Spreker meent dat een dergelijk initiatief ook niet 
opportuun zou zijn geweest. De Gemeenschap kan volstaan 
met het opereren in reeds bestaande internationale in
stellingen als de Wereldbank en het IMF. De rol van deze 
instellingen zou overigens ondermijnd worden indien op 
politiek niveau alsnog initiatieven ter hervorming van 
het internationale monetaire stelsel zouden worden genomen. 

De heer Rutten is van mening dat de a.s. Europese 
Raad in het perspectief van de daarna plaatsvindende 
westelijke top gezien moet worden. Wellicht zullen de 
vier grote lid-staten van de Europese Gemeenschap tijdens 
de Europese Raad conclusies trachten te verkrijgen die 
bruikbaar zijn voor deze top. 

Minister Van Aardenne is van mening dat niet 
vergeten mag worden dat er een verband bestaat tussen de 
politieke situatie en de recycling-problematiek. Een 
uitnodiging aan de OPEC-landen om hun medewerking aan een 
oplossing voor het recycling-probleem te verlenen zal, 
om enige kans op succes te hebben, een politiek complement 
moeten hebben. Ook om die reden wil spreker niet te hard 
van stapel lopen. 

Staatssecretaris Van der Mei deelt mee dat blijkens 
de laatste berichten men ook in Parijs de grootste 
voorzichtigheid betracht met betrekking tot een eventueel 
nieuw initiatief; zeker nu is gebleken dat hier weinig 
steun voor valt te verwachten. 

Staatssecretaris Beyen vreest dat een aantasting 
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van de positie van de dollar nadelige gevolgen zal hebben 
voor het internationale economische systeem. Omtrent de 
recycling-problematiek merkt spreker op dat de Bank voor 
Internationale Betalingen onlangs gegevens heeft gepu
bliceerd waaruit blijkt dat de recycling gedurende het 
jaar 1979 bevredigend is verlopen, hetgeen er op duidt 
dat het bestaande systeem redelijker functioneert dan 
men soms wel denkt. 

Minister Van der Stee kan dit voor 1979 bevestigen 
De verwachtingen voor 1980 zijn ook nog wel goed. Maar 
diverse deskundigen vrezen voor 1981 toch wel serieuze 
problemen. 

De heer Posthumus Meyjes acht het nuttig indien 
Financiën een dossier-aantekening op zou stellen over 
deze problematiek. 

De minister-president stelt voor de conclusie 
inzake de internationale monetaire problemen te aan
vaarden. Financiën zal ten behoeve van het dossier een 
notitie opstellen over de recycling-problematiek. 

De raad kan zich hiermee verenigen. 
Energie 

Minister Van der Stee vindt dat punt 4 van de 
ontwerp-conclusie van het voorzitterschap over dit 
onderwerp een te afhoudend karakter heeft. Nederland zou 
er naar dienen te streven een substantieel communautair 
energiebeleid van de grond te krijgen. 

De heer Posthumus Meyjes stemt hiermee in. De 
grote nadruk die in de ontwerp-conclusie wordt gelegd op 
bestudering van de mogelijkheden voor communautaire 
financiering van de nodige investeringen vloeit voort 
uit het feit dat met name Italië hier bij gebaat zou zijn. 
Nederland zou op zich in kunnen stemmen met het idee van 
een studie, doch de nu voorliggende tekst zou dienen te 
worden afgezwakt. 

Minister Van Aardenne vreest dat met name het 
Verenigd Koninkrijk en Nederland de financiële last van 
een dergelijke studie zouden moeten betalen omdat andere 
landen ons in een bevoordeelde positie achten. Hij is uit 
dien hoofde eens met de aarzelingen van vorige spreker. 
Verder deelt spreker de overtuiging dat moet worden 
gestreefd naar een communautair energiebeleid. Wel dienen 
de gevolgen hiervan beseft te worden. Zo zal een dergelijk 
beleid de druk op Nederland betekenen, ook los van de 
kernenergie, bijvoorbeeld om ons ertoe aan te sporen om 
in de Waddenzee en andere plaatsen naar gas te boren. 
Verder dient de positie van de oliemaatschappijen niet 
uit het oog te worden verloren. Een re-allocatie van de 
olietoevoer door deze oliemaatschappijen in geval van een 
nieuwe voorzieningscrisis is nu al veel moeilijker reali
seerbaar dan in 1974, aangezien deze maatschappijen 


